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REVISTA PRESEI 

 

 

 Cîțu, după patru ore de discuții cu liderii USR-PLUS: Ceea ce este 

iresponsabil astăzi în România e să pui sub semnul întrebării campania de 

vaccinare / Partidele de coaliție și-au pus opțiunile pe masă/ Liderii de coaliție 

se întâlnesc din nou marți de la 16.00 

Premierul Florin Câțu a declarat, luni seara, la Digi 24, că discuțiile continuă. 

”Discutăm. Toate partidele și-au pus opțiunile pe masă discutăm în continuare”, a 

declarat premierul după patru ore de discuții cu liderii coaliției. Liderii de coaliție 

se reunesc din nou, marți, de la ora 16.00. 

Principalele declarații ale premierului Florin Cîțu: 

 Fiecare poate să-și evalueaze propriile declarații, vom vedea cum mergem 

mai departe 

 Sunt un om care se uită la ce vrem să facem. aceste declarații (zombie 

politic) vedem ce facem cu ele mai târziu. Eu îi evaluez pe miniștri în funcție 

de ceea ce fac 

 Am constituit un grup de lucru, INSP, STS, oameni care se vor uita și vom 

vedea exact dacă există discrepanțe între cele două platforme 

 Vom prezenta publicului situația reală, dacă există vreo diferență sau nu (în 

ce privește raportara numărului de decese n.red) 

 Vom vedea care sunt rezultatele, nu cred că există diferențe așa de mari 

 Noi am folosit și anul trecut aceste raportări 

 Înțeleg că ceea ce publică Grupul de Comunicare în fiecare zi arată numărul 

exact. Să așteptăm concluziile grupului de lucru 

 Platfoma STS Corona Forms în ea nu se mai modifică nimic 

 Vom vedea exact detaliile după ce vedem concluziile grupului de lucru 
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 Nu avem nicio dovadă că în România s-au subraportat decesele de covid 

 Astfel de declarații pot să creeze panică, trebuie să fim foarte atenți la ceea 

ce afirmăm și să avem și dovezi. De aceea am făcut acest grup de lucru 

 Despre document: investigăm, nu aș fi știut despre el, dacă nu ar fi fost 

aruncat în spațiul public 

 Acum arată ca un fals în acte, a fost înregistrat după ce a fost creat 

 Sunt mai multe lucruri acolo, le investigăm pe toate 

 Aici văd că ați aflat acea problemă cu înregistrarea cu același număr pentru 

două documente, arată ca un fals dar nu pot să mă pronunț 

 Fără o analiză nu are sens să discutăm 

 Cine prezintă astfel de documente, au existat și trusturi media care au 

prezentat acea coală ca și cum ar fi fost o dovadă a ceva anume. 

 Să crezi că premierul României își pune semnătura pe o coală de hârtie care 

vine așa din neant…Eu nu primesc documente, eu personal. Există filtre, 

proceduri, mai ales dacă scrie confidențial pe ele 

 Am avut comunicare directă cu Vlad Voiculescu. Dacă ar fi considerat că 

este ceva importantă, mi-ar fi spus 

 Ultima dată am vorbit cu Voiculescu cred că luni (săptămâna trecută – n.red) 

 Era vorba de ședințe de guvern și am întrebat doar dacă are avize necesare 

sau nu 

 Discutam și la ședințe de guvern, discutam și la telefon 

 În acest moment așteptăm o nominalizare pentru ministrul Sănătății 

din partea USR PLUS, este foarte important. 

 E important să avem medicamente pentru spitale, numărul de paturi la ATI, 

sunt foarte multe probleme. Sunt lucruri foarte importante, este vital să avem 

un ministru al Sănătății. Acesta va avea tot sprijinul meu, așa cum a avut și  

predecesorul 
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 Au fost discuții acum o săptămână și am spus că există o problemă pentru 

guvernare în ce privește performanța lui Vlad Voiculescu 

 Și Ludovic Orban și eu am spus că este o vulnerabilitate pentru întregul act 

de guvernare 

 Au fost mai multe elemente, sunt discuții pe care le ținem în coaliție. Deja 

era o decizie a Biroului Permanent al USR PLUS că îl susține pe Vlad 

Voiculescu. Am încheiat discuția în care am spus că am înțeles, dar pentru 

mine ca preimer există responsabilități și voi face uz de orice atribut 

consitutțional pe care îl am 

 Miercuri am luat o decizie. Nu s-a umplat paharul cu nimic, miercuri a fost 

pur și simplu momentul în care am luat decizia. Poate că trebuie să comunic 

mai clar data viitoare, dar nu am să-mi reproșez nimic, mi-am exercitat un 

drept constituțional. Dacă e ceva de îmbunătățit, eu sunt deschis. 

 Eu vă spun că sunt ok în a avea discuții, protocoale, atât timp cât eu îmi 

păstrez atributul constituțional. Nu poți să negociezi Constituția. Că putem 

să comunicăm altfel, sunt de acord, foarte bine. Dar cred că nu există nimeni 

în România care să creadă că trebuie să negociem Constituția 

 Fostul ministru al Sănătății atacă o companie de vaccinare în România, care 

azi este pe locul patru 

 Avem asigurate multe doze de vaccin, vom merge mai departe 

 Campania de comunicare era la Ministerul Sănătății 

 (Cu referire la Vlad Voiculescu) Să susții campania de vaccinare, dar nu prin 

atacuri făcute de colegi în Guvern, pentru că ceea ce se întâmplă acum îi 

face pe oameni să nu mai vrea să se vaccineze. Până la urmă campania de 

vaccinare ne ajută pe toți. Toți ne dorim să fie un succes. Toți vrem 

vaccinare de succes 

 Nu înțeleg să pui sub semnul întrebării o campanie de vaccinare pe care o 

susținem cu toții. România a avut o strategie, am fost de acord cu toții. 

Vaccinăm mai întâi personalul medical, să nu mai avem focare în spitale.  
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Au urmat persoane în vârstă, i-am vaccinat pe toți. Am început etapa a treia, 

în care se poate vaccina toată lumea și există doze pentru toată lumea. Tot 

am prioritizat, persoane peste 65 de ani și bolnavii cronici au avut prioritate. 

Campania va continua până când nu va mai exista o listă de așteptare 

 Afirmațiile negative îi ajută pe cei de la PSD, pe cei care neagă beneficiile 

campaniei de vaccinare, care sunt împotrivă, dar pe noi coaliția de guvernare 

nu ne ajută (despre Vlad Voiculescu). Astfel de comentarii distrug 

încrederea cetățenilor în instituțiile statului 

 Noul ministru al Sănătății va avea toată susținerea mea, i-am susținut pe toți 

cât au făcut reformă 

 Haideți să nu discutăm scenarii, să așteptăm propunerea (de ministru) (…) În 

acest moment avem lucruri foarte importante de rezolvat, avem nevoie de un 

ministru al Sănătății 

 Presiunea pe sistemul de sănătate este foarte mare. Nu avem timp să 

discutăm acum…pentru mine este important să avem o coaliție care 

funcționează și un ministru al Sănătății cât mai repede 

 Prima bornă este 1 iunie pentru a reveni la normalitate. Am avut o discuție la 

Cluj cu organizatorii de evenimente, cu reprezentanți din domeniul 

HORECA, toată lumea își dorește să revenim la normalitate. Vor folosi 

resurse proprii pentru a se implica în campania de vaccinare 

 Mâine mă văd la Guvern cu reprezentanții unor companii din mai multe 

sectoare pentru a vedea cum putem să-i implicăm și pe ei în campania de 

vaccinare 

 Partea economică am reușit să o gestionăm cât de cât bine în pandemie. 

Pentru prima dată în opt ani de zile perspectiva României s-a modificat de la 

negativ la stabil 

 Despre demiterea Andreei Moldovan: Da, acel Ordin a creat premisele mai 

rapide pentru demitere. Pentru că eu am spus tot timpul că nu sunt de acord 

cu o carantiare a României, cu lockdown-ul.  
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Și a spus-o și președintele (referire la Klaus Iohannis). Cifrele (numărul de 

infecții/decese) sunt în scădere. Ideea cu acel ordin a fost următoarea: 

nimeni nu contestă că doamna Moldovan era un medic bun. Ceea ce eu nu 

vreau să am în guvern este încălcarea flagrantă a procedurilor. Iar acolo a 

fost călcată în picioare procedura. Acele propuneri mergeau în Comitetul 

tehnic, vin apoi în CNSU și se aprobă cu votul final al președintelui CNSU 

care este premierul. 

 Am contestat faptul că nu s-a respectat procedura, legislația în vigoare, nu se 

poate să nu o cunoști când ești Secretar de stat 

 Ne-am asumat public propunerea de a închide magazinele în weekend de la 

ora 18.00 și circulația de la ora 20.00, mi-am asumat public lucrul acesta 

 Dar trebuie să urmărită procedura, altfel nu ai ce căuta în guvern 

 În toate deciziile mele de premier voi respecta Constituția, litera și spiritul ei 

 Domnul președinte (Klaus Iohannis – n.red) a semnat imediat 

propunerea mea de revocare.  Nu vă pot spune ce vorbesc eu cu 

președintele. 

 Nu putem lăsa ca ministerul Sănătății să fie condus în regim de interimat. Nu 

puteam lăsa Ministerul plină pandemie. Nu trebuie să fim inconștienți acum, 

trebuie să mergem mai departe. Nu ai cum să mergi mai departe altfel 

 Eu cred că singura soluție pentru România, pentru următorii patru ani, este 

această coaliție de guvernare. Avem încrederea investitorilor străini în acest 

guvern, nu are sens acum să ne aruncăm noi singrui în aer. 

 Eu vă spun că ceea ce este iresponsabil azi în România e să pui sub semnul 

întrebării campania de vaccinare 

 Nu există altă soluție, carantiare am avut două luni de zile, economia 

închisă. Acea Stare de Alertă nu a rezolvat nimic, a amânat niște lucruri. 

Putem să revenim rapid la normalitate, trebuie doar să ne vaccinăm 
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 Dacă vrem să implementăm reformele o putem face mai ușor într-un climat 

economic și social stabil, nu într-o tensiune în care le dăm argumente 

negaționiștilor pentru a ataca guvernul 

 Eu nu am nevoie de un document scris, vorbesc cu miniștrii. Tot ce avem 

pentru o guvernare bună este deja în Constituție, este deja în protocol. Dacă 

președinții partidelor de coaliție doresc să introducă modificări este ok, cât 

timp atribuțiile mele constituționale nu vor fi afectate 

 Mă interesează să avem dozele de vaccin. Ele vin săptămânal. Și trebuie să 

mergem să ne vaccinăm. Economia n-a fost închisă niciodată în România. 

Până la urmă depinde doar de noi revenirea la normalitate 

 Guvernul va face tot ceea ce poate, dar este cel mai bun administrator al 

resurselor din eoconomie. M-am asigurat că vom pune la dispoziție dozele 

necesare de vaccin. Dacă se dorește un centru mobil de vaccinare îl facem, 

până acum nu aveam destul vaccin. Acum românii pot să-și aleagă vaccinul. 

Am dat 200 de mii de doze de vaccin și pentru Republica Moldova. 

 Dacă vrem să mergem la concerte, la Mare, să plecăm din România, trebuie 

să ne vaccinăm. Dacă vrem să deschidem teatrele, cinematografele, trebuie 

să ne vaccinăm 

 Am discutat și cu primarii PNL și șefii de consilii județene, să vorbească 

despre beneficiile campaniei de vaccinare. La țară este nevoie și de primar și 

de preot. Este nevoie de toată lumea, din ce am văzut eu și biserica și toate 

cultele susțin campania în acest moment. Eu cred că preoții susțin campania 

de vaccinare. Voi avea o discuție cu reprezentanții cultelor din nou, 

miercuri, în privința noții de Înviere, să vedem cum organizăm noaptea de 

Paștele Ortodox. Tot trebuie să avem niște reguli de distanțare, în jurul 

bisericii, etc. S-a putut și până acum, se va putea și în noaptea de Înviere. 

Slujbele vor fi în afara bisericii, cu distanțarea necesară. 

 Sunt sigur că vom atinge aceste borne, sunt foarte optimist după discuțiile de 

la Cluj. Toți vor să aibă o normalitate, să fie deschiși etc. 
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 Dacă ai tot personalul vaccinat, vorbim deja despre o altă situație. Noi ne 

dorim cu toții sau nu vrem să revenim la normalitate? Singura cale este 

vaccinarea. Dacă se ajunge într-o localitate cu 60 % vaccinați, am putea să 

nu mai avem existe restricții. Vom vedea, nu știu. Putem să discutăm și alte 

măsuri, în cazul personalului care este vaccinat. 

 Dacă românii vor să revină la normalitate, avem dozele, trebuie doar să ne 

vaccinăm. Obiectivul l-am atins, avem centre de vaccinare, avem tot ce 

trebuie. Avem nevoie de 5 milioane de persoane vaccinate la sfârșitul lunii 

iunie. 

 Am avut discuții cu restaurantele, au fost lovite. Pentru restaurante am 

propus ca dacă își vaccinează tot personalul să nu mai fie legați de rata de 

incidență. Dar nu am luat încă  decizie. Dacă are tot personalul vacinul, ar 

putea avea un statut special. Așa nu mai au probleme. Și sunt sigur că vor 

dori să se vaccineze (referire la personalul din industrii/localuri etc). 

 Avem vaccin, facem centre de vaccinare. Companiile mari sunt sigur că vor 

face acest lucru. La sate vom avea o strategie diferită, vorbim cu primari, 

doctori cu oricine este nevoie 

 Eu în acest moment am discuții prin acel comitet interministerial, cum va 

arăta România după 1 iunie. Cum vom putea merge pe litoral, la restaurante. 

Și apoi avem două luni de zile, vaccinăm până la 70% și apoi putem vorbi de 

etapa de relaxare, de renunțarea la mască în spații publice poate… 

 Cei din Industrie spun că sunt gata să deschidă pentru cei care se vaccinează. 

Dacă ai avut acces la vaccin și n-ai vrut să te vaccinezi o să fie complicat 

 Dacă ajungem la 60%, o să putem să relaxăm, revenirea la normalitate o să 

fie foarte vizibilă în acel moment 

 Despre revizuirea standarului de țară: Vom avea investitori. Ceea ce a făcut 

Standard & Poor’s a dat o ștampilă de garanție că acest guvern este 

performant. De la negativ la stabil, apoi la pozitiv și upgrade 
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 Arătăm un deficit bugetar în scădere. Pentru românul de rând, această 

garanție venită de la agenția de rating înseamnă mai multe investiții în 

România, inflație mai mică, dobânzi mai mici, o calitate a vieții mai bună. 

 În România creșterea economică va duce la aprecierea leului în perioada 

următoare. O creștere economică va tempera această depreciere a leului și 

chiar se va merge către apreciere 

 Vom avea un deficit bugetar mai mic, vom avea creștere economică peste 

ceea a fost estimat la începutul anului 2021. 

 Nu vor crește cheltuielile bugetare, vă asigur. Toți au spus că susțin reforma 

și un stat cu cheltuieli mai mici 

 În acest moment PNL este concetrat pe actul de guvernare, este unit în a 

susține premierul în acest moment. 

 Președintele PNL (Ludovic Orban) este un om responsabil, care are în 

primul rând, în față, interesul Partidului Național Liberal. PNL este un partid 

responsabil, care nu vrea să arunce în aer România nici un moment 

 Ludovic Orban este un politician cu multă experiență în România, nu are 

nevoie de o reevaluare de la cineva care abia a intrat în politică 

 Mâine la ora 16.00 ne vom întâlni din nou, cred că această coaliție trebuie să 

guverneze patru ani de zile, românii să fie siguri că voi guverna respectând 

atribuțiile constituționale pe care le am 

 În acest moment, avem așa de multe de făcut, avem aceste vești bune 

(rating-ul Standard & Poor’s – n.red) pe care trebuie să le capitalizăm, 

pentru că încă n-am capitalizat. Înseamnă să primim și investitori. Pe lângă 

ștampila de garanție, să avem și modificările legislative să aratăm că suntem 

mai pritenoși. Trebuie să aducem investițiile aici. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Premierul Cîțu propune ca restaurantele care au personalul vaccinat să fie 

deschise indiferent de rata de incidență din localitate / Companiile private vor 

fi implicate în campania de vaccinare 

Premierul Cîțu a anunțat la Digi 24 că pentru restaurante a propus ca dacă își 

vaccinează tot personalul să nu mai fie legați de rata de incidență când vine vorba 

despre deschidere. 

“Am avut discuţii şi cu restaurantele, pentru că au fost lovite în această perioadă 

cel mai mult restaurantele în această perioadă de criză. Pentru restaurante am 

propus, nu este o decizie luată, discutăm, ca dacă îşi vaccinează tot personalul, să 

fie deschişi tot timpul şi că nu mai fie legaţi de rata de incidenţă. Poate să fie 

deschis cu 5% din capacitate, dar să nu mai fie legaţi de rata de incidenţă. (…) Să 

nu mai fie dacă are tot personalul din acea unitate vaccinat. Restaurantul în care tot 

personalul este vaccinat ar putea avea un statut special”, a spus Florin Cîţu. 

În plus, premierul discută cu companiile private despre deschiderea de centre de 

vaccinare. 

premierul are marți întâlniri la guvern cu reprezentanții camerelor de comerț, ai 

Consiliul Național al IMM-urilor, ai Patronatului HORA din horeca și ai Coaliției 

pentru Dezvoltarea României, care reunesc cea mai mare parte a mediului privat de 

afaceri. Tema va fi înființarea centrelor de vaccinare organizate în cadrul 

companiilor. 

”Mâine mă văd la Guvern cu reprezentanții unor companii din mai multe sectoare 

pentru a vedea cum putem să-i implicăm și pe ei în campania de vaccinare. Cei din 

Industrie spun că sunt gata să deschidă pentru cei care se vaccinează. Dacă ai avut 

acces la vaccin și n-ai vrut să te vaccinezi o să fie complicat. Dacă ajungem la 60% 

(rată de vaccinare – n.red.), o să putem să relaxăm, revenirea la normalitate o să fie 

foarte vizibilă în acel moment”, a spus premierul Cîțu la Digi24. 

El a mai spus că ”avem vaccin, facem centre de vaccinare. Companiile mari sunt 

sigur că vor face acest lucru”. 

Companiile private au anunțat încă de săptămâna trecută că vor să deschidă centre 

de vaccinare, cerând guvernului să facă modificările legislative necesare pentru 

acest lucru. 
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Marile companii și marii investitori străini din România și-au arătat 

disponibilitatea de a construi centre private de vaccinare pentru angajații lor, 

suportând de asemenea costurile logistice, afirmă reprezentanții Confederației 

Patronale Concordia și ai Consiliului Investitorilor Străini (FIC), care au transmis 

săptămâna trecută că au prezentat această idee Guvernului. 

„Ne-am întâlnit ieri (joi – n.r.) cu premierul pentru a vedea cum ne putem întoarce 

la noul normal. Foarte important pe agendă este şi nevoia de a susţine această 

campanie de vaccinare, iar o parte din companiile mari şi-au arătat disponibilitatea, 

unele au înfiinţat sau se gândesc să înfiinţeze centre pentru vaccinarea angajaţilor, 

dorim să contribuim cu resursele noastre pe care le avem la depăşirea acestei 

situaţii”, a declarat Ramona Jurubiţă, preşedintele Consiliului Investitorilor Străini. 

Și membrii Confederației Patronale Concordia transmit că și-au exprimat încă din 

februarie dorința de a sprijini eforturile de întoarcere la normalitate, în mai multe 

întâlniri cu autoritățile. Companii cu peste 140.000 de angajați și-au arătat 

disponibilitatea de a amenaja centre private de vaccinare, suportând costurile 

logistice. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Întâlnire între ministrul Muncii și cel al Justiției pe tema pensiilor 

magistraților | Stelian Ion: În niciun stat care funcţionează pe principii 

sănătoase nu poate pensia să depăşească salariul 

Ministrul Muncii și cel al Justiției au discutat astăzi despre pensionarea anticipată a 

magistraților. Iar Raluca Turcan și Stelian Ion au și anunțat concluziile la care au 

ajuns pe acest subiect extrem controversat. 

Ce doi miniștri au descris întâlnirea ca fiind una productivă, în urma căreia vor să 

rezolve mai multe probleme care există în acest moment. Printre acestea, 

corectarea acelor anomalii prin care un magistrat ajunge să primească mai mulți 

bani la pensie decât în timp ce profesează și, de asemenea, se caută și modalități 

prin care magistrații să fie stimulați să rămână în sistem și să nu se pensioneze 

după acea perioadă legală. 
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"Salut deschiderea reprezentanţilor sistemului judiciar de a participa la această 

discuţie. Au fost chestiuni concrete pe care le-am abordat. Sunt recunoscute 

anumite probleme care există în legislaţie şi care trebuie, aş pune eu, grabnic 

corectate. În cadrul acestei formule, într-un dialog absolut normal între Guvernul 

României, între ministerele care au legătură cu acest subiect şi sistemul judiciar 

putem găsi aceste soluţii. Conturăm principiile (...), în primul rând corectăm 

aceste situaţii. Recunoaştem faptul că în niciun stat care funcţionează pe principii 

sănătoase nu poate pensia să depăşească cuantumul salariului", a declarat Stelian 

Ion la Ministerul Justiţiei. 

Statistica arată că din peste 9.000 de pensii speciale, aproape jumătate sunt ale 

magistraților, par pensia medie este 19.000 de lei. 

După această discuție s-a stabilit și un calendar pe baza căruia se va lucra, iar 

următoarea întâlnire va avea loc în data de 11 mai. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Fondurile PRIVATE de pensii SUNT AFACEREA de invidiat în pandemie: 

RECORD uriaș înregistrat 

Cele şapte fonduri de pensii private Pilon II, cu circa 7,6 milioane de participanţi 

salariaţi români, au încheiat luna martie din 2021 cu active totale de 80,2 mld. lei, 

record istoric, în creştere cu 5 mld. lei de la începutul anului, relatează ZF. 

Martie 2021 a fost prima lună de la înfiinţarea sistemului de pensii private Pilon II 

în România, adică din 2008 încoace, când activele acestor fonduri au spart pragul 

de 80 miliarde de lei, arată datele agregate de ZF de la Autoritatea de Supraveghere 

Financiară. 

Cele mai recente date publicate luni de Autoritatea de Supraveghere Financiară 

(ASF) şi analizate de ZF arată că Pilon II a avut în martie 2021 o creştere 33%, sau 

20 mld. lei, faţă de martie 2020. 

Evoluţia a fost susţinută pe de o parte de revenirea unor cotaţii din portofoliul 

fondurilor de pensii Pilon II, dar şi de viramentele trimise de salariaţii români, de 

circa 750 mil. lei în medie. 
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Pe de altă parte, pe parcursul lunii martie 2021, activele fondurilor de pensii 

private Pilon II s-au majorat cu 3 miliarde de lei faţă de februarie 2021, arată datele 

ASF. 

La martie 2021, fondurile de pensii private Pilon II aveau investiţii de 52 mld. lei 

în titluri de stat (65% din total), alte 19 mld. lei în acţiuni, investite în cea mai mare 

parte la Bursa de Valori Bucureşti (24%), dar şi obligaţiuni corporative de 3 mld. 

lei (3,6%), depozite bancare de 1,6 mld. lei (2%) şi alte plasamente. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Daniel Zamfir: Darea în plată a mașinilor a fost promulgată, cu toata 

opoziția și piedicile pluseriștilor și peneliștilor 

Senatorul PSD Daniel Zamfir descrie ca fiind „o mare victorie” împotriva 

abuzurilor firmelor de leasing promulgarea legii privind darea în plată a mașinilor. 

 „O MARE VICTORIE!!! DAREA IN PLATA LA MASINI A FOST 

PROMULGATA!!! O veste cu adevarat buna pentru toti consumatorii care 

au masini in leasing! Legea 83/2021 anuleaza titlul executoriu asupra 

contractului de leasing si acorda utilizatorului preemptiune in valorificarea 

bunului, tocmai pentru a obtine pretul corect in vedere stingerii datoriei fata 

de finantator. Astfel, eliminam abuzul firmei de leasing sau a recuperatorului 

prin care valorificarea masinii se facea la un pret mult subevaluat iar 

diferenta o suporta consumatorul. Dupa sase luni de la adoptare, cu toata 

opozitia si piedicile pluseristilor si penelistilor-aparatorii IFN-urilor si 

recuperatorilor-facem dreptate oamenilor!”, a scris senatorul pe pagina sa de 

Facebook. 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat egea pentru modificarea şi completarea 

Ordonanţei Guvernului nr. 51/1997 privind operaţiunile de leasing şi societăţile de 

leasing, iniţiată de senatorul PSD Daniel Zamfir. Printre modificările aduce 

ordonanţei respective este şi cea care permite utilizatorului să vândă bunul acordat 

de finanţator ca să îşi acopere ratele creditului rămase, iar preţul vânzării bunului 

trebuie să fie cel puţin egal cu contravaloarea tuturor sumelor datorate. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/daniel-zamfir_2759.html
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Actul normativ are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea 

Ordonanţei Guvernului nr. 51/1997 privind operaţiunile de leasing şi societăţile de 

leasing, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, în vederea acordării 

unor facilităţi locatarilor/utilizatorilor care au calitatea de consumatori. Este avută 

în vedere situaţia contractelor de adeziune, aşa cum este operaţiunea de leasing, în 

care profesionişti ai leasingului şi ai creditului, impun clauze-tip, preformulate, la 

care debitorul nu poate decât să adere, prin simpla semnătură, fară posibilitatea de 

a influenţa natura sau conţinutul. 

„În situaţiile în care bunul a fost restituit în termenul prevăzut în contract, 

utilizatorul consumator sau un terţ cumpărător propus de acesta în termen de 5 zile 

de la îndeplinirea obligaţiei de predare, beneficiază de dreptul prioritar la 

cumpărarea bunului, valabil timp de 30 de zile de la data predării, timp în care 

poate fi emisă acceptarea fermă şi irevocabilă de cumpărare la un preţ cel puţin 

egal cu contravaloarea tuturor sumelor datorate conform contractului, 

locatarul/utilizatorul consumator are obligaţia de a credita contul finanţatorului cu 

diferenţa necesară până la concurenţa sumelor datorate conform contractului de 

leasing, inclusiv valoarea reziduală la care se adaugă TVA, potrivit Legii nr. 

227/2015 privind Codul fiscal, cu modificările şi completările ulterioare”, arată 

legea promulgată de şeful statului. 

Totodată, în cazul în care cumpărătorul terţ oferă un preţ mai mic decât totalul 

sumelor datorate, utilizatorul are obligaţia în continuare de a plăti finanţatorului 

diferenţa până la totalul sumei datorate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Persoanele care efectuează plăți electronice prin carduri sau alte aplicații 

mobile fără consimțământul titularului riscă închisoarea – proiect de 

transpunere a Directivei ”non cash” 

Persoanele care efectuează operaţiuni de plată fără numerar, fără consimţământul 

titularului, cum ar fi prin carduri sau prin aplicaţii mobile virtuale, riscă să ajungă 

în spatele gratiilor, iar victimele fraudelor informatice vor beneficia de asistenţă şi 

sprijin din partea Parchetului de pe lângă Înalta Curte, potrivit unui proiect iniţiat 

de Guvern şi adoptat luni de Senat. 
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Proiectul de lege are ca obiect modificarea definiţiei instrumentelor de plată fără 

numerar şi monedă electronică, adaptarea infracţiunilor ce presupun fraude comise 

prin sisteme informatice şi mijloace de plată electronice, inclusiv prin monede 

virtuale, precum şi adaptarea infracţiunilor de falsificare a instrumentelor de plată 

electronice la standardele impuse de prevederile Directivei ‘non-cash’, potrivit 

expunerii de motive. 

Preşedintele Comisiei juridice, senatorul PNL Iulia Scântei, a declarat în plen că 

proiectul constituie o prioritate a Guvernului de coaliţie condus de premierul Florin 

Cîţu, având ca obiectiv transpunerea Directivei europene 713/2019, cunoscută ca 

Directiva ‘non-cash’. 

 „Sunt trei motive pentru care invit plenul să voteze în unanimitate acest 

proiect de lege. Potrivit Directivei, toate operaţiunile de plată efectuate cu 

orice fel de instrument de plată, dar fără numerar, cum ar fi prin carduri 

bancare sau prin aplicaţii mobile virtuale, dacă sunt săvârşite în mod 

fraudulos, obţinute prin furt, însuşire pe nedrept sau falsificare sau prin alte 

mijloace de fraudare informatică, intră sub sfera incidenţei unor infracţiuni 

şi, prin urmare, autorii acestora pot fi investigaţi şi traşi la răspundere”, a 

precizat Scântei. 

Potrivit acesteia, proiectul a fost adoptat cu un amendament, care prevede că 

victimele fraudelor informatice vor putea beneficia de asistenţă şi sprijin prin 

punctul operaţional de contact – Secţia de urmărire penală şi criminalistică din 

cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 

„Un element extreme de important, victimele – persoane fizice sau persoane 

juridice ale acestor fapte de criminalitate informatică – vor avea posibilitatea să 

beneficieze de asistenţă şi sprijin prin punctul operaţional naţional de contact, care 

va fi disponibil 24 de ore pe zi, şapte zile pe săptămână, iar acesta a fost desemnat, 

potrivit proiectului de lege, Secţia de urmărire penală şi criminalistică din cadrul 

Parchetului de pe lângă Înalta Curte”, a afirmat Scântei. 

Proiectul propune modificări ale dispoziţiilor art.250 alin. (1) şi ale art. 251 (alin.1) 

Cod penal. 
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„Efectuarea unei operaţiuni de retragere de numerar, încărcare sau descărcare a 

unui instrument de monedă electronică ori de transfer de fonduri, valoare monetară 

sau monedă virtuală, prin utilizarea, fără consimţământul titularului, a unui 

instrument de plată fără numerar sau a datelor de identificare care permit utilizarea 

acestuia, se pedepseşte cu închisoarea de la doi la şapte ani”, prevede art.250 

alin.1. 

Conform art.251 (alin.1): „Acceptarea unei operaţiuni de retragere de numerar, 

încărcare sau descărcare a unui instrument de monedă electronică ori de transfer de 

fonduri, valoare monetară sau monedă virtuală, cunoscând că este efectuată prin 

folosirea unui instrument de plată fără numerar falsificat sau utilizat fără 

consimţământul titularului său, se pedepseşte cu închisoarea de la unu la cinci ani”. 

Proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.286/2009 privind 

Codul penal, precum şi pentru dispunerea unor măsuri de transpunere a Directivei 

(UE) 2019/713 a Parlamentului European şi a Consiliului din 17 aprilie 2019 

privind combaterea fraudelor şi a contrafacerii în legătură cu mijloacele de plată 

fără numerar şi de înlocuire a Deciziei-cadru 2001/413/JAI a Consiliului face parte 

din categoria legilor organice. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Amenzile pe care le aplică ASF devin venit la bugetul de stat – lege votată în 

Parlament 

Senatul a adoptat luni, în calitate de cameră decizională, proiectul de lege prin care 

amenzile care pot fi aplicate de către Autoritatea de Supravegheze Financiară devin 

venit la bugetul de stat şi sunt diferenţiate pentru persoane fizice şi juridice, 

transmite News.ro. 

Legea votată de Parlament merge la președintele Iohannis pentru promulgare. 

În varianta adoptată de senatori a fost eliminată reglementarea din actuala lege prin 

care membrii ASF erau exoneraţi de răspundere civilă şi penală. 

„Amenda pentru persoanele fizice este cuprinsă între 1.000 lei şi echivalentul în lei 

a 25% din venitul net anual al persoanei fizice realizat cu angajatorul sau amendă. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 20 aprilie 2021 16 

 

Pentru persoanele juridice, amenda este cuprinsă între 10.000 lei şi echivalentul în 

lei a 1% din cifra de afaceri anuală a persoanei juridice”, potrivit unui amendament 

admis de comisia buget-finanţe şi adoptat de plenul Senatului. 

În varianta adoptată de către Senat a fost modificată prevederea reglementată de 

Camera Deputaţilor potrivit căreia amenzile încasate sunt 50% venit la bugetul 

ASF şi 50% la bugetul de stat. Astfel toate sumele din amenzile încasate devin 

venit la bugetul de stat, potrivit formei adoptate de Senat. 

„În cazul persoanelor juridice – limita maximă a fost înlocuită cu 1% din cifra de 

afaceri pentru că, pentru asigurătorii mari, acel 1% poate reprezenta chiar mai mult 

decât acel 1.000.000 lei cât era limita în formularea iniţială”, susţin iniţiatorii 

acestui amendament. 

Printre articolele eliminate în forma adoptată de Senat se numără şi unul care 

prevede că membrii consiliului ASF care nu domiciliază în Bucureşti vor beneficia 

de decontarea cheltuielilor cu locuinţa de serviciu, cazare, diurnă şi transport. 

Totoată, a fost eliminată şi reglementarea care prevedea exonerarea răspunderii 

civile şi penale pentru membrii ASF. 

„Cheltuielile de judecată ocazionate de procedurile judiciare iniţiate împotriva 

membrilor Consiliului ASF sau împotriva personalului acesteia însărcinat să 

exercite atribuţii de supraveghere şi control se suportă de către ASF, dacă organele 

judiciare constată îndeplinirea sau omisiunea îndeplinirii de către aceste persoane, 

cu bună credinţă şi fără neglijenţă, a oricărui act sau fapt în legătură cu exercitarea 

în condiţiile legii a atribuţiilor de supraveghere şi control”, potrivit formei adoptate 

de Senat. 

„Paza ASF se asigură de către Jandarmeria Română, prin structurile specializate, în 

mod gratuit”, este o altă prevedere eliminată în variantă adoptată luni de Senat. 

Proiectul de lege a fost adoptat de Cameră pe 13 octombrie 2020, iar votul 

Senatului a fost decizional. Prin urmare, legea merge la promulgare, porivit 

News.ro. 

(Sursa: news.ro) 
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 Videoconferinţă pe tema pieţei de capital din România în anul crizei 

sanitare, organizată marţi 

Reprezentanţi din partea Băncii Naţionale a României (BNR), Ministerului 

Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului (MEAT), Bursei de Valori Bucureşti 

(BVB) şi Asociaţiei pentru Pensiile Administrate Privat din România (APAPR) 

participă, marţi, în cadrul unei videoconferinţe de specialitate cu tema "Piaţa de 

Capital - Bursa în anul crizei sanitare şi al incertitudinilor economice". 

 

Printre cei care şi-au anunţat participarea în cadrul dezbaterilor se află: Claudiu 

Năsui - ministrul Economiei, Cristian Popa - membru în Consiliul de Administraţie 

al BNR, Adrian Tănase - director general BVB, Bogdan Drăgoi - preşedintele SIF 

Banat Crişana, Andreea Pipernea - vicepreşedinte APAPR, şi Horia Gustă - 

preşedinte Consiliul Director al Asociaţiei Administratorilor de Fonduri (AAF). 

 

Temele aflate pe agenda discuţiilor vizează efectele pandemiei asupra pieţei de 

capital, "competiţia" cu platformele Forex şi de criptomonede, cum creştem 

numărul de listări şi IPO-uri, de companii private şi de stat, relaţia Bursei cu statul, 

ce şanse mai are proiectul Fondului Suveran de Investiţii în noul context pandemic, 

digitalizarea accesului investitorilor la piaţa de capital, finanţarea infrastructurii 

prin mecanismele pieţei de capital şi problemele supravegherii pieţei de capital.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 MS: Au fost retrase datele personale din ordinul referitor la Lista naţională 

a experţilor medicali 

Secretarul de stat Andrei Baciu de la Ministerul Sănătăţii a semnat, luni, un ordin 

privind Lista naţională a experţilor medicali, din care au fost retrase informaţiile 

care "încălcau" regulamentul privind protecţia persoanelor fizice în ceea ce 

priveşte prelucrarea datelor cu caracter personal, date care fuseseră publicate în alt 

ordin, din 15 aprilie 2021, în Monitorul Oficial. 

 

Ministerul precizează că, în prezent, lista care cuprinde experţii medicali naţionali 

"respectă toate prevederile legale în vigoare". 
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Potrivit unui comunicat de presă al MS, în noul document, din cuprinsul Listei 

naţionale a experţilor medicali au fost retrase informaţiile care încălcau 

Regulamentul (UE) 2016/679 al Parlamentului şi al Consiliului din 27 aprilie 2016 

privind protecţia persoanelor fizice în ceea ce priveşte prelucrarea datelor cu 

caracter personal şi privind libera circulaţie a acestor date. 

 

"Andrei Baciu, secretar de stat în cadrul Ministerului Sănătăţii, a semnat astăzi, 19 

aprilie 2021, ordinul de modificare a Ordinului Ministrului Sănătăţii nr. 513 

privind modificarea anexei la Ordinul ministrului sănătăţii publice nr. 1.344/2006 

pentru aprobarea Listei naţionale a experţilor medicali, care a fost publicat în data 

de 15 aprilie 2021 în Monitorul Oficial nr. 393 bis. Menţionăm că, în noul 

document, din cuprinsul Listei naţionale a experţilor medicali au fost retrase 

informaţiile care încălcau Regulamentul (UE) 2016/679 al Parlamentului şi al 

Consiliului din 27 aprilie 2016 privind protecţia persoanelor fizice în ceea ce 

priveşte prelucrarea datelor cu caracter personal şi privind libera circulaţie a 

acestor date", se arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Sănătății: Nu există un grup de lucru legal privind verificarea 

raportărilor zilnice referitoare la evoluția pandemiei, constituit la nivelul 

ministerului. Decizia semnată de fostul secretar de stat Andreea Moldovan 

”nu este un act administrativ”. 

Duminică, premierul și ministrul interimar al sănătății, Florin Cîțu, a solicitat 

oficialilor din Ministerul Sănătății documentul de constituire al acestui grup de 

lucru, dar și raportul activității desfășurate. Ca urmare, secretarii de stat și 

secretarul general au anunțat în scris că nu dețin vreun document cu privire la acest 

demers, se arată în comunicatul guvernului.  

Totodată, în comunicat, Ministerul Sănătății susține că, în conformitate cu 

legislația în vigoare, în exercitarea atribuțiilor ce îi revin, ministrul emite doar 

ordine și instrucțiuni cu caracter normativ sau individual, nu decizii.  
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Comunicat Grup De Lucru 

De asemenea, Premierul Florin Cîțu a dispus și verificarea tuturor actelor care au 

fost emise de fostul Ministru al Sănătății, Vlad Voiculescu, precum și de secretarii 

de stat din minister, în ultimele patru luni.  

Ministerul Sănătății precizează că, “întrucât în acest moment nu există un grup 

legal constituit la nivelul Ministerului Sănătății, astfel că în cursul zilei de astăzi 

va fi constituit un grup de lucru în conformitate cu legislația în vigoare”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Vacanțe școlare decalate pe regiuni geografice și cicluri de învățământ, 

pentru stimularea turismului din țară - proiect de lege USR-PLUS 

Deputatul USR-PLUS Alin Apostol a depus o inițiativă legislativă pentru decalarea 

vacanțelor școlare pe zone geografice, respectiv pe ani de studiu, despre care spune 

că vine în beneficiul industriei turismului din România și ajută „la confortul celor 

care merg în vacanță prin descongestionarea traficului din zonele cu grad ridicat de 

vizitare”, se arată într-un comunicat de presă. 

 

„Susțin adoptarea unui ‘nou model de vacanță’ pentru elevii României. Un model, 

ce s-a dovedit de succes în multe țări europene, poate fi și o soluție cu impact 

pozitiv asupra economiei naționale. Și în România, putem implementa împărțirea 

teritoriului pe zone geografice. Fiecare macroregiune intră în vacanța 

intersemestrială cu durata de 1 săptămână pe rând și fără suprapunere. O simplă 

succesiune poate avea un impact major: stimulează creșterea turismului intern, 

aduce un impact pozitiv asupra domeniului hotelier și a celorlalte segmente 

HoReCa, elimină blocajele din traficul rutier, dar și aglomerația din stațiuni. Putem 

dubla această stimulare a economiei cu susținerea educației printr-o succesiune a 

datei de debut al anului școlar în septembrie”, declară deputatul USR PLUS Alin 

Apostol, citat în comunicat. 

 

Propunerea legislativă modifică Legea Educației Naționale nr. 1/2011 prin 

adăugarea următoarelor prevederi la art. 94: 

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/04/comunicat-grup-de-lucru.pdf
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 „a) Acordarea vacanței intersemestriale, în baza ordinului Ministrului 

Educației și Cercetării, pe o perioadă de minimum o săptămână, în fiecare 

macroregiune, în mod succesiv și fără suprapunere. 

 Cele patru macroregiuni sunt definite în conformitate cu regulamentul (CE) 

nr. 1059/2003 privind instituirea unui nomenclator comun al unităților 

teritoriale de statistică (NUTS). 

 b) Începerea anului școlar pentru clasele 0 până la clasa a IV-a inclusiv, a 

VIII-a și a XII-a în prima zi de luni a lunii septembrie, iar pentru clasele a V-

a până la a VII-a inclusiv și a IX-a până la a XI-a inclusiv în a treia zi de luni 

a lunii septembrie.” 

 

În ceea ce privește impactul bugetar al măsurii propuse, inițiatorul proiectului 

estimează că, în termen de doi ani de la intrarea în vigoare a acesteia, „se pot dubla 

veniturile operatorilor din sectorul turism, în principal ale celor din industria 

hotelieră și a serviciilor alimentare. De asemenea, se vor majora încasările 

agențiilor de turism și turoperatorilor, precum și ale firmelor care activează în 

domeniul organizării de târguri și evenimente.” 

 

Potrivit acestuia, „posibilitatea desfășurării taberelor de schi va antrena stimularea 

antreprenoriatului în zonele turistice montane, care mai departe vor contribui la 

energizarea forței de muncă locală în hoteluri și restaurante prin crearea de noi 

locuri de muncă și contribuții la bugetul de stat”. 

 

Deputatul USR publică și modele de calendare de vacanțe în Europa, ce țin cont de 

descentralizare și regionalizare: 

 Cehia - vacanța de primăvară/Paște pentru învățământul primar este de o 

săptămână între 1 februarie și 14 martie 2021, în funcție de regiune, iar 

pentru învățământul secundar general este de o săptămână între 1 februarie și 

14 martie 2021, în funcție de regiune. 
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 Franța - Vacanța de iarnă/carnaval se extinde la două săptămâni între 8-21 

februarie 2021 (zona A), 22 februarie - 7 martie 2021 (zona B) și 15-28 

februarie 2021 (zona C), iar vacanța de primăvară/Paște se extinde la două 

săptămâni după cum urmează: 12-25 aprilie 2021 (zona A), 26 aprilie - 9 

mai 2021 (zona B), 19 aprilie - 2 mai 2021 (zona C). 

 Germania - în conformitate cu Acordul de la Hamburg dintre landuri privind 

armonizarea în sistemul școlar, anul școlar începe la 1 august și se încheie la 

31 iulie. Începutul și sfârșitul efectiv depind de datele sărbătorilor de vară 

care variază de la un an la altul. De asemenea, în Germania, deși există o 

dată oficială de începere la 1 august, în realitate, școlile din diferite landuri 

încep între 3 august și 14 septembrie, astfel oferindu-se o independență 

decizională land-urilor. 

 Italia - școlile pot adapta calendarul școlar, stabilit de regiuni, la cerințele 

PTOF (documentul de bază al identității culturale și de planificare a fiecărei 

școli; definește la fiecare trei ani programul curricular, extra-curricular, 

educațional și proiecte organizaționale ale fiecărei școli). Anul școlar începe 

între săptămânile 1 și 3 din septembrie și se termină între săptămânile 1 și 3 

din iunie. 

 Polonia - sărbătorile de iarnă pentru școlile primare și secundare sunt de 2 

săptămâni, după cum se specifică pentru regiunile deja stabilite. 

 Suedia - conform Ordonanței școlare și Ordonanței școlii gimnaziale 

superioare, un an școlar constă în cel puțin 178 zile școlare și cel puțin 12 

sărbători, datele exacte variază la nivel regional și municipal. 

 Elveția - conform structurii federale a Elveției, data de începere/sfârșitul 

anului școlar al elevilor și vacanțele școlare variază între cantoane, în unele 

cantoane, chiar și între municipalități. De Crăciun / An Nou pot fi eșalonate 

două săptămâni între 19 decembrie 2020 și 10 ianuarie 2021. 

Proiectul, semnat de mai mulți deputați USR-PLUS, a intrat luni în procedură 

legislativă la Camera Deputaților. Senatul este cameră decizională. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=19264
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 Platformă informatică de 20 de milioane de lei / ANRE vrea să creeze o bază 

de date unică pentru toți consumatorii de energie și gaze 

Autoritatea pentru Digitalizarea României a avizat documentația de achiziție din 

cadrul unui proiect al Autorității Naționale de Reglementare în Domeniul Energiei 

(ANRE). Proiectul este finanțat din fonduri europene și vizează realizarea și 

implementarea la nivel național a unei platforme online care să optimizeze 

procesele operaționale din piața de energie generate de solicitările de schimbare a 

furnizorului de energie electrică și de gaze naturale prin gestionarea fluxului de 

informații în mod complet automatizat. 

 

Platforma informatică integrată va folosi o bază de date unică la nivel național 

aferentă celor aprox. 13 milioane de clienți casnici și noncasnici din care aprox. 9 

mil. de consumatori de energie electrică și aprox. 4 mil. de consumatori de gaze 

naturale și va fi un sistem unic accesibil online pentru toți participanții la piață 

implicați în procesul de schimbare a furnizorului (operatorii de distribuție, 

furnizorii și clienții finali care intenționează să schimbe furnizorul). 

 

Ca urmare a optimizării proceselor operaționale clientul final va avea acces, în 

timp real, la detaliile privind statusul procesului de schimbare a furnizorului în 

urma solicitării efectuate de către acesta. În prezent, în conformitate cu 

reglementările în vigoare, procesul de schimbare a furnizorului de energie electrică 

și de gaze naturale durează maximum 21 zile de la data notificării intenției de 

schimbare a furnizorului de către clientul final. 

 

Prin implementarea proiectului se vor putea pune în aplicare reglementările 

europene care prevăd ca până în anul 2026 procesul tehnic de schimbare a 

furnizorului să se finalizeze în 24 h, precum și realizarea interoperabilității datelor 

referitoare la schimbarea furnizorului din punct de vedere al formatului. 

 

Valoarea totală a proiectului este de 19.923.503,70 lei, din care cheltuieli totale 

nerambursabile 19.525.033,62 lei și cheltuieli contribuție proprie 398.470,08 lei. 

Proiectul este cofinanțat din Fondul Social European, prin Programul Operațional 

Capacitate Administrativă 2014-2020. 
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În cadrul proiectului activitatea principală este activitatea de achiziție a serviciilor 

servicii de dezvoltare si implementare platforma IT - software, hardware si training 

- necesare pentru dezvoltarea şi implementarea platformei online de optimizare a 

proceselor operaţionale din piaţa de energie generate de schimbarea furnizorului. 

 

Având în vedere faptul că proiectul ANRE este un proiect care are o componentă 

specifică tehnologiei informației și comunicațiilor cu o valoare nominală sau 

cumulată mai mare de 2.000.000 lei, fără TVA, și este finanțată din fonduri 

europene, specificaţiile tehnice aferente caietului de sarcini se supun avizului 

Comitetului Tehnico-Economic înainte de demararea procedurii de atribuire a 

contractului de achiziţie publică. 

 

Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul Energiei anunță, astfel, că în 

data de 19.04.2021 Comitetul Tehnico Economic din cadrul Autorității pentru 

Digitalizarea României a avizat pozitiv specificațiile tehnice aferente 

documentației de achiziție. 

 

Obiectivul general al proiectului este adoptarea unor măsuri de simplificare a 

procedurilor administrative pentru toți consumatorii implicați în procesul de 

schimbare a furnizorului de energie electrică și de gaze naturale prin 

implementarea unei soluții informatice intuitive și inovative care să contribuie la 

dezvoltarea unei piețe de energie dinamice și competitive. 

Obiectivele specifice ale proiectului: 

 1. Simplificarea și sistematizarea fondului activ al legislației diin domeniul 

de activitate al ANRE în vederea asigurării aderării tuturor participanților 

din piață la platforma integrată dezvoltată prin proiect prin elaborarea și 

adoptarea unui act normativ în domeniul energiei, în domeniul specific al 

schimbării furnizorului; 

 2. Optimizarea proceselor operaționale din piața de energie generate de 

solicitările de schimbare a furnizorului prin dezvoltarea și implementarea 

unei platforme online. 
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 3. Îmbunătățirea nivelului de pregătire prin acumularea de cunoștințe și 

abilități pentru 40 de persoane, personal din cadrul A.N.R.E. prin 

participarea la activități de formare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia juridică a Senatului a constatat abateri de la deontologia 

parlamentară în cazul Dianei Şoşoacă 

Comisia juridică a Senatului a constatat abateri de la deontologia parlamentară în 

cazul senatoarei Diana Şoşoacă, aşa cum sunt reclamate în sesizarea grupului PNL, 

a afirmat, luni, preşedintele Comisiei juridice, Iulia Scântei, citată de Agerpres. 

"Comisia juridică a constatat cu majoritate de voturi că faptele reclamate în 

cuprinsul sesizării de către grupul PNL se subscriu conţinutului a trei abateri de la 

deontologia parlamentară care sunt identificate în Regulamentul Senatului, în 

Codul de conduită al parlamentarilor, precum şi în Legea Statutului deputaţilor şi 

senatorilor. Comisia juridică va înainta Biroului permanent raportul cu aceste 

constatări ale abaterilor de la deontologia parlamentară a senatorului în cauză, 

urmând ca Biroul permanent să decidă ce sancţiune este oportun a fi aplicată 

senatoarei în cauză", a afirmat Iulia Scântei. 

Preşedintele Comisiei juridice a adăugat că, dacă lucrurile "vor escalada" şi vor fi 

înregistrate noi comportamente care nu se subscriu conduitei unui senator, va fi 

luată o decizie de către reprezentanţii Coaliţiei şi de către Comisia pentru 

regulament. 

"Se impune să avem cel puţin o abatere consistentă obiectiv, nu doar cele cu 

caracter simbolic, dar subscriu şi punctelor de vedere ale colegilor mei, care astăzi 

în comisie au spus: 'Poate e bine ca un avertisment şi o astfel de discuţie să 

simbolizeze, să arate mai mult detaşarea, delimitarea noastră netă, categorică faţă 

de continuarea exercitării în acest mod de până acum a mandatului de către 

senatorul care a fost sesizat în Biroul permanent'. Sper să aibă un efect.  

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/04/19/senat-comisia-juridica-a-constatat-abateri-de-la-deontologia-parlametara-in-cazul-dianei-sosoaca--699266
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E dorinţa noastră să ne continuăm activitatea pe următorii 4 ani, până la finalizarea 

mandatului, cu respectarea Regulamentului, pentru că suntem aici în slujba 

cetăţenilor, nu pentru a face scandal sau a exercita mandatul într-un mod injurios. 

Nu pentru asta am fost aleşi", a mai afirmat Scântei. 

Senatorul Daniel Fenechiu a menţionat că sancţiunile disciplinare care pot fi 

aplicate, în prezent, parlamentarilor "sunt mai mult simbolice", cea mai gravă pe 

care o poate aplica Biroul permanent fiind aceea că "trei luni nu poţi reprezenta 

Senatul". 

"În contextul în care nu există o sancţiune pecuniară, sancţiunea nu îţi afectează 

activitatea parlamentară, poţi lua cuvântul, poţi să faci de toate, sancţiunile sunt 

simbolice (...). Eu, personal, mă simt deranjat de un asemenea comportament. Am 

asistat săptămâna trecută - povestea cu uşa din Comisia juridică. Nu cred că 

politica în România şi activitatea parlamentară trebuie să ajungă să aibă asemenea 

episoade (...). Anumite fapte care pun Parlamentul într-o lumină extrem de proastă 

nu aduc onoare Parlamentului şi nu îmbunătăţesc cu nimic viaţa românilor", a spus 

Fenechiu. 

Pe 13 aprilie, Comisia juridică a Senatului a fost pusă în imposibilitatea de a ţine 

şedinţa în care să analizeze comportamentul Dianei Şoşoacă, potrivit solicitării 

Biroului permanent, care a dat curs unei cereri a grupului parlamentar PNL, a 

declarat atunci preşedintele comisiei, Iulia Scântei. 

Diana Şoşoacă s-a prezentat la şedinţa comisiei din 13 aprilie. La intrare, 

preşedintele Comisiei juridice, Iulia Scântei, a încercat să o oprească, pentru că 

"poartă o mască (de protecţie sanitară - n.r.) neconformă". Şoşoacă a intrat în sală 

de două ori, în pofida acestui avertisment. Ea şi-a manifestat îndelung 

nemulţumirea atât în comisie, cât şi la uşa sălii de şedinţă vizavi de obligaţia de a 

purta o mască "care nu o apără de virus". 

"Grupul parlamentar din Senat al Partidului Naţional Liberal vă propune 

eliminarea unei probleme care se perpetuează de la începutul legislaturii în 

Parlamentul României: comportamentul necorespunzător, nociv şi neregulamentar 

al doamnei senator Diana Iovanovici-Şoşoacă.  
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(...) Este inadmisibil să mai tolerăm ca parlamentarul Diana Iovanovici-Şoşoacă să 

sfideze orice normă legală şi orice regulă a bunului-simţ în cea mai prestigioasă 

instituţie a ţării, în care fiecare dintre noi, la fel ca şi domnia sa, este legitimat prin 

votul electoratului. O asemenea atitudine reprezintă o gravă ofensă adusă atât 

Parlamentului, cât şi românilor", se arată în sesizarea senatorilor PNL, adresată 

grupurilor parlamentare ale USR PLUS, UDMR, PSD şi AUR. 

Potrivit semnatarilor, Diana Şoşoacă "încalcă măsurile sanitare, nu poartă mască de 

protecţie în sala de plen a Senatului, dând în permanenţă dovadă de 

iresponsabilitate". 

"Instigă la ură şi haos în luările de cuvânt din plenul Senatului, jigneşte, aduce 

ofense şi grave acuzaţii neîntemeiate, utilizează discurs homofob, xenofob, 

extremist, în loc să îşi respecte statutul de parlamentar şi să facă legi în interesul 

românilor şi pentru electoratul care a trimis-o în Parlament. Sunt prea multe 

derapaje care pun în pericol buna funcţionare a Legislativului, dar şi aplicarea şi 

respectarea măsurilor de protecţie. Este grav să tolerăm asemenea conduită, mai 

ales că există sancţiuni disciplinare, statuate clar în cuprinsul art. 207 din 

Regulamentul Senatului", se menţionează în documentul PNL. 

Articolul 207 din Regulamentul Senatului prevede pentru abateri de la deontologia 

parlamentară sancţiunile: atenţionare, chemarea la ordine, retragerea cuvântului, 

îndepărtarea din sală pe durata şedinţei şi avertisment public scris. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Euro a urcat la un nou nivel maxim în raport cu leul. BNR a cotat moneda 

europeană la 4,9261 lei. 

 

Banca Națională a României a cotat, luni, euro la 4,9261 lei, un nou record. 

Precedentul record a fost de 4,9251 lei pentru un euro, atins la finalul lunii martie. 

Vineri, moneda europeană era cotată la 4,9243 lei. 

Dolarul american a fost cotat astăzi la 4,0937 lei. 

La începutul lunii martie, euro era 4,8744 lei, iar pe data de 5 martie, a sărit pentru 

prima dată de 4,88 lei la oficial. Ulterior, pe 29 martie s-a apropiat la oficial de 4,9 

lei, iar a doua zi a trecut de 4,91 lei. 

În același timp, indicele ROBOR la trei luni, în funcție de care este calculată 

dobânda pentru creditele în lei, se menține de joi la 1,59. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Indicele ROBOR la 3 luni a ramas luni la 1,59% 

Indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 

majoritatea creditelor in lei, a ramas luni la 1,59%, potrivit datelor publicate de 

institutie. 

 

Indicele ROBOR la 6 luni s-a mentinut la 1,68%. 

 

Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a Romaniei a decis, in sedinta de 

luni, 15 martie 2021, mentinerea ratei dobanzii de politica monetara la nivelul de 

1,25 la suta pe an. 

 

BNR a mai decis mentinerea ratei dobanzii pentru facilitatea de depozit la 0,75 la 

suta pe an si a ratei dobanzii aferente facilitatii de creditare (Lombard) la 1,75 la 

suta pe an. De asemenea, Consiliul de administratie al BNR a decis pastrarea 

nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii pentru pasivele in lei si 

in valuta ale institutiilor de credit. 

 

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobanzii la care se 

imprumuta, intre ele, institutiile bancare din Romania, in lei, iar evolutia sa este 

legata, in principal, de nivelul de lichiditate existent in piata. 

 

Valoarea IRCC, aferenta perioadei aprilie-iunie 2021, este de 1,67%, in declin fata 

de nivelul de 1,88% aferent primului trimestru. 

 

IRCC se aplica imprumuturilor acordate populatiei dupa luna mai a anului 2019, 

data la care a fost inlocuit ROBOR in contracte. 

 

IRCC este calculat in functie de dobanda medie la care se imprumuta bancile intre 

ele si este aplicat cu o intarziere de un trimestru fata de perioada de referinta. 

Indicele este stabilit zilnic de BNR, ca medie aritmetica a cotatiilor folosite de zece 

banci selectate de Banca Nationala. 

(Sursa: zf.ro) 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/bursa-bucuresti-evolutie-saptamana-1674044
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 EXCLUSIV. Participarea românească în Afganistan, o campanie de 3 

miliarde de lei. Țara noastră se retrage după 19 ani 

Luna viitoare România va începe retragerea militarilor din Afganistan. Din motive 

de securitate, calendarul aducerii acasă a celor puțin peste 600 de militari este 

secret, însă este sincronizat permanent cu planificările celorlalți membri ai Alianței 

Nord Atlantice, a declarat pentru TVR Nicolae Ciucă, ministrul Apărării. 

Săptămâna trecută, miniștrii de Externe și ai Apărării din NATO au decis ca până 

pe 11 septembrie cei peste 10.000 de militari ai Coaliției sub comanda NATO să 

părăsească Afganistanul. 

După o campanie de 19 ani, România va începe peste câteva săptămâni să-și 

retragă militarii din Afganistan. În acest moment, cu un contingent de 611 oameni, 

țara noastră este al cincilea contributor al Coaliției Internaționale. Misiunea din 

Afganistan a reprezentat pentru Armata română și un proces de modernizare forțată 

într-o zonă de război. Cu doar un deceniu înainte de războiul din Asia, militarii 

români erau folosiți mai mult la munci agricole și pe șantierele naționale. 

Potrivit Ministerului Apărării, războiul din Afganistan a costat România în jur de 3 

miliarde de lei. În cele aproape două decenii de campanie, armata a pierdut 27 de 

oameni și a înregistrat peste 200 de răniți. 

În ciuda declarațiilor optimiste ale liderilor politici din NATO, analiștii se tem că 

retragerea din Afganistan i-ar putea aduce rapid la putere pe extremiști, Irakul fiind 

cel mai bun exemplu în acest sens. Conducerea de la Kabul s-ar putea să nu facă 

față singură talibanilor, în condițiile în care acum 80% din cheltuielile publice din 

Afganistan sunt susținute de comunitatea internațională. 

Din 2002 și până în prezent, România a trimis în Afganistan peste 32000 de 

militari. Cea mai mare prezență a fost în perioada 2010-2013, când contingentul 

românesc a ajuns la aproape 2000 de oameni. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Maia Sandu semnează cu Consiliul Europei un plan pentru reforme pentru 

combaterea corupției și respectarea drepturilor omului în valoare de 13,6 

milioane de euro 

Consiliul Europei a lansat, luni, Planului de acțiuni al Consiliului Europei pentru 

Republica Moldova pentru anii 2021-2024 în prezența președintelui Republicii 

Moldova, Maia Sandu și a secretarului general al Consiliului Europei, Maria 

Pejcinovici Burici. 

Documentul semnat astăzi stabilește prioritățile de cooperare pentru următorii 

patru ani între cele două părți și are ca scop principal susținerea reformelor 

democratice și implementarea standardelor Consiliului Europei privind democrația, 

statutul de drept și respectarea drepturilor omului în Republica Moldova. 

Valoarea planul se ridică la 13,65 milioane de euro, bani care vor fi alocați către 

reformarea mai multor domenii. 

Documentul presupune ajutor și asistență din partea Consiliul Europei în domeniile 

prioritare – reforma sectorului justiției, axată pe asigurarea integrității și 

independenței actorilor din justiție, precum și a transparenței, responsabilizării și 

eficienței sectorului, reforma sistemului penal și cel al penitenciarelor, inclusiv cu 

privire la prevenirea torturii și a relelor tratamente. 

Planul mai atinge și problematica combeterii corupției și spălării banilor, libertatea 

întrunirilor; combaterea discriminării, crimelor și discursului de ură și consolidarea 

independenței presei, în special cu privire la agenția de reglementare și 

radiodifuzorul public. Un capitol aparte este dedicat măsurilor de consolidare a 

încrederii între diferiți actori de pe cel două maluri ale Nistrului. 

Președintele Maia Sandu a menționat, în cadrul discursul său de la Strasbourg, că 

lupta împotriva corupției și reforma justiției sunt prioritatea numărul unu al acestei 

foi de parcurs. 

„Acest nou plan este produsul unei strânse cooperări dintre Consiliul Europei și 

autoritățile moldovene, fiind o declarație clară a intențiilor noastre comune. El 

reflectă angajamentul de a susține țara, ajutând-o să facă față necesităților în 

corespundere cu standardele europene și să implementeze recomandările 

monitorilor.  

https://rm.coe.int/coe-action-plan-leaflet-ro-final-web-2/1680a22a24
https://rm.coe.int/coe-action-plan-leaflet-ro-final-web-2/1680a22a24
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Implementarea recomandărilor GRECO va spori capacitățile de recuperare a 

bunurilor delapidate, de combatere a spălării banilor, finanțării terorismului și a 

altor practici corupte și ilegale”, a mai spus ea. 

Maia Sandu a mai subliniat că noul plan de acțiuni reconfirmă angajamentul 

Republicii Moldova pentru o cooperare profundă cu Consiliul Europei și 

intenția sa de a continua transformarea țării. 

„Consiliul Europei, a fost pentru noi, timp de 26 de ani, un partener de încredere, 

un gardian al valorilor și standardelor europene, o gazdă pentru dezbateri deschise 

și sincere. Această relație este vitală pentru noi. Lupta cu corupția și reformarea 

justiției sunt prioritățile principale ale noii foi de parcurs și acestea sunt și 

prioritățile mele de bază în Republica Moldova”, a mai subliniat șefa statului. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

  INFOGRAFIC Proiecție FMI: În 2026, România ajunge la 76% din media 

UE a PIB/locuitor. ”Unele orașe funcționează ca un burete de absorbit bani” 

Cea mai recentă prognoză FMI, dată publicității la începutul lunii aprilie, arată 

pentru România o creștere economică majoră în 2021, de 6%. Creșterea va 

continua și în anii următori, chiar dacă nu la fel de accentuată: 4,8% în 2022, 3,8% 

în 2023, 3,7% în 2024 și câte 3,5% în 2025 și 2026. 

Prin aceste creșteri, România va ajunge, în 2026, la un produs intern brut pe cap de 

locuitor (PIB/locuitor), ajustat la puterea de cumpărare, în valoare de 37.083 de 

dolari internaționali, de la 28.936 de dolari internaționali, în 2020. În comparație 

cu media Uniunii Europene, PIB/locuitor al României va ajunge, astfel, la 76,4%, 

față de 69% în 2020, ceea ce semnifică o recuperare de 7,4%. 

Toate aceste creșteri vor face ca România să se desprindă de state ca Bulgaria, 

Croația și chiar Grecia, urmând să fie mai apropiată de state precum Ungaria și 

Polonia, după cum se poate vedea în infografia de mai jos. 

 Am depășit Grecia, Croația și Turcia 

 

https://www.imf.org/en/Publications/WEO/weo-database/2021/April
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O proiecție FMI din toamna anului 2019, înainte de izbucnirea pandemiei, 

preconiza ca România să depășească în 2020 Turcia, din punct al vedere 

PIB/locuitor, iar apoi să se apropie de Grecia. Cifrele finale pe 2019 arată însă că 

țara noastră a depășit ambele state în acel an. 

Evoluția este confirmată și de datele Eurostat (disponibile aici), care folosesc alt 

indicator, respectiv procentul PIB/locuitor față de media UE. Astfel, în 2019, 

România s-a aflat la 70% din medie, cu o creștere de 4 puncte procentuale, în 

vreme ce Grecia a rămas la 67. Cu un an înainte, în 2018, România depășise 

Croația. Prin urmare, în acest moment există trei state ale UE cu un PIB/locuitor 

mai mic ca al României: Bulgaria, Croația și Grecia. 

Produsul Intern Brut (PIB) pe cap de locuitor este unul dintre cei mai utilizați 

parametri pentru compararea nivelului de trai între țări diferite. PIB/locuitor este 

definit de Institutul Național de Statistică ca reprezentând valoarea totală a 

bunurilor și serviciilor produse într-o regiune – în cazul de față o țară – împărțită la 

numărul de locuitori existent în regiunea respectivă. 

Pentru a obține un indicator și mai relevant, se folosește ajustarea PIB la puterea de 

cumpărare, care diferă de la țară la țară. Acest din urmă indicator este exprimat de 

FMI în dolari internaționali 2017 PPP (Purchasing Power Parity – Paritatea Puterii 

de Cumpărare). Un dolar internațional are aceeași putere de cumpărare în fiecare 

stat ca un dolar în SUA. 

Analist: „Banii urmăresc alți bani” 

Aceste evoluții bune la nivel macroeconomic nu înseamnă neapărat o bunăstare 

medie mai mare, atrag atenția specialiștii în domeniu, dat fiind profilul 

dezechilibrat al economiei românești, cu poli urbani dezvoltați, învecinați unor 

zone de sărăcie lucie. Prin urmare, este de prevăzut ca zonele bogate să crească mai 

mult, iar cele sărace, mai puțin. 

„Creșterea economică se regăsește în nivelul de trai, dar nu în media nivelului de 

trai. Din păcate dacă politicile europene vizează disparitățile între state, economiile 

naționale sunt cele care trebuie să aibă în vedere dezvoltarea, dacă nu uniformă, 

măcar similară a regiunilor interne.  

https://www.g4media.ro/infografic-proiectie-fmi-romania-depaseste-turcia-anul-acesta-la-pib-capita-si-va-ajunge-din-urma-grecia-si-rusia-in-2024.html
https://ec.europa.eu/eurostat/databrowser/view/tec00114/default/table?lang=en
https://economedia.ro/analiza-romania-rurala-decuplata-de-romania-marilor-orase-diferenta-uriasa-intre-riscul-de-saracie-in-cele-doua-romanii-studiu-de-caz-cluj-vs-satu-lung.html#.YH1NWugzY2w
https://economedia.ro/analiza-romania-rurala-decuplata-de-romania-marilor-orase-diferenta-uriasa-intre-riscul-de-saracie-in-cele-doua-romanii-studiu-de-caz-cluj-vs-satu-lung.html#.YH1NWugzY2w
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Creșterea PIB/locuitor nu arată din punctul meu de vedere decât creșterea gradului 

de atractivitate a spațiului economic național, ca potențial pol de producție în 

anumite sectoare. Nu toate și nu în aceeași măsură. Cât se regăsește în buzunarele 

oamenilor de rând? Distribuția este inegală în mod evident și aici aș spune «banii 

urmăresc alți bani»”, este de părere Octavian Jula, conferențiar universitar la 

catedra de Economie Politică a Universității „Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca. 

Potrivit universitarului clujean, specializat în macroeconomie, creșterea 

indicatorilor performanței economice nu presupune și distribuirea uniformă a 

beneficiilor. Astfel, în statele în care creșterea economică a fost rezultatul strict al 

pieței și al agenților economici și nu al politicilor publice, creșterea economică a 

avut ca rezultat adâncirea disparităților. „România nu devine mai bogată, ci eu cred 

că doar unele microregiuni sau chiar orașe devin poli de atracție economică, în 

detrimentul localităților mai mici sau al celor satelit și funcționează ca un burete de 

absorbit bani”, încheie Octavian Jula. 

 (Sursa: economedia.ro) 

 

 Platforma digitală pentru Conferința privind viitorul Europei a fost lansată 

/ Cetățenii europeni vor putea participa și crea evenimente pe zece domenii de 

interes / Verhofstadt: Nu este un eurobarometru, este un instrument total 

interactiv 

UPDATE: Declarații ale președintelui Parlamentului European, David Sassoli, și 

ale șefei Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, care au salutat lansarea 

platformei. 

Președintele Parlamentului European, David Sassoli, a declarat: „Platforma 

reprezintă un instrument-cheie care le permite cetățenilor să participe și să aibă un 

cuvânt de spus cu privire la viitorul Europei. Trebuie să ne asigurăm că vocile lor 

vor fi auzite și că vor contribui la procesul decizional, în pofida pandemiei de 

COVID-19. Democrația europeană, de natură reprezentativă și participativă, va 

continua să funcționeze orice s-ar întâmpla pentru că pe ea se bazează viitorul 

nostru comun.” 
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Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat: „Sănătatea, 

schimbările climatice, locurile de muncă bune și durabile într-o economie din ce în 

ce mai digitală, starea societăților noastre democratice: îi invităm pe cetățenii 

europeni să își facă auzită vocea, să își exprime preocupările și să ne spună care 

este Europa în care doresc să trăiască. Prin această platformă pentru cetățeni, toată 

lumea va avea posibilitatea de a contribui la conturarea viitorului Europei și de a 

interacționa cu alte persoane din întreaga Europă. Este o ocazie excelentă pentru 

cetățenii europeni să se reunească în mediul virtual. Vă invităm să participați la 

dezbatere! Împreună, putem construi viitorul pe care ni-l dorim pentru Uniune.” 

Știrea inițială: Cei trei reprezentanți ai Uniunii Europene, participanți la lansarea, 

luni, a platformei digitale pentru Conferința privind viitorul Europei, au insistat că 

cetățenii europeni trebuie să stea în centrul consultării privind drumul pe care 

trebuie să-l urmeze UE. 

Guy Verhofstadt, din partea Parlamentului European, Ana Paula Zacarias, din 

partea Președinției Consiliului UE și Dubravka Šuica, vicepreședintele Comisiei 

Europene, au lansat noul instrument prin intermediul căruia cetățenii din toate 

statele membre vor putea interveni și contribui direct la dezbaterile pentru viitorul 

Europei. 

Vicepreședintele Comisiei, Dubravka Šuica, a declarat că platforma digitală va fi 

disponibilă în toate cele 24 de limbi ale Uniunii Europene. 

„Toate contribuțiile vor fi imediat traduse”, a spus Dubravka Šuica. 

Europarlamentarul Guy Verhofstadt (grupul Renew) a explicat că oricine își va 

putea face cont pe platforma digitală pentru a contribui activ la dezbatere. 

„Nu e o consultare a cetățenilor, un eurobarometru (….) Este un instrument total 

interactiv”, a spus Verhofstadt, subliniind că este „prima dată în istorie” când 

dezbaterile vor fi nivel transnațional. 

Ana Paula Zacarias, din partea Președinției portugheze, a declarat că Uniunea 

Europeană are nevoie de „puterea cetățenilor săi”. 

„Este un mijloc unic de participare”, a spus Zacarias. 
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Ana Paula Zacarias a precizat că toate documentele despre Conferința privind 

Viitorul Europei vor fi publice și că „este important să participăm toți”. 

Pagina specială a paltformei o prezintă ca fiind „punctul central” al Conferinței 

privind viitorul Europei. 

„Aceasta este ocazia dumneavoastră de a vă exprima, de a spune în ce fel de 

Europă doriți să trăiți, pentru a ne ajuta să ne modelăm viitorul”, este mesajul de pe 

platforma digitală. 

Parlamentul European, Comisia Europeană și Consiliul UE au convenit ca 

evenimentul formal de lansare a Conferinței pentru Viitorul Europei să fie pe 9 

mai, chiar de Ziua Europei. 

Un mecanism specializat de feedback va agrega și analiza principalele propuneri 

ale cetățenilor, astfel încât ele să ajungă în discuția politică ce are ca scop 

reformarea modului de funcționare a UE. 

Guy Verhofstadt, reprezentantul Parlamentului European în structura care 

gestionează efortul de reformă a declarat că ”trebuie să facem dezbaterea cât mai 

vie cu putință, iar în pandemie asta înseamnă că trebuie să utilizăm cât mai mult 

platformele digitale”. 

În iunie 2020, într-o rezoluție adoptată cu 528 voturi pentru, 124 împotrivă și 45 

abțineri, Parlamentul European declara că „la zece ani de la intrarea în vigoare a 

Tratatului de la Lisabona, la 70 de ani de la Declarația Schuman și în contextul 

pandemiei de COVID-19, a sosit momentul pentru o reevaluare a Uniunii”; 

Deputații arătau în rezoluție că „numărul crizelor semnificative pe care le-a 

traversat Uniunea demonstrează că este nevoie de reformă instituțională și politică 

în mai multe domenii de guvernanță”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

 

https://futureu.europa.eu/?locale=en
https://www.g4media.ro/reformarea-ue-pe-19-aprilie-se-lanseaza-platforma-digitala-unde-cetatenii-pot-propune-schimbari.html
https://www.g4media.ro/reformarea-ue-pe-19-aprilie-se-lanseaza-platforma-digitala-unde-cetatenii-pot-propune-schimbari.html
https://www.g4media.ro/reformarea-ue-pe-19-aprilie-se-lanseaza-platforma-digitala-unde-cetatenii-pot-propune-schimbari.html
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 Șeful diplomației UE: Rusia a adus 150 de mii de militari la frontiera cu 

Ucraina și a instalat numeroase spitale de campanie. Riscul de escaladare a 

conflictului este evident. 

Josep Borrell a mai transmis, la finalul unei ședințe cu miniștrii de Externe ale 

țărilor membre UE, că ”este cea mai mare desfășurare de trupe ruse în regiune, de 

până acum. Când ai o asemenea desfășurare de forțe, o scânteie poate apărea în 

orice moment”. Acesta a menționat că, pentru moment, UE nu mai ia în calcul 

impunerea unor sancțiuni suplimentare împotriva Rusiei sau expulzarea altor 

diplomați. 

Relațiile dintre Rusia și Ucraina continuă să se răcească: Moscova a expulzat 

recent un diplomat ucrainean, pe care-l acuză că a primit informații secrete; Kievul 

a dat un răspuns similar și a expulzat un oficial rus.  

Despre prezența militară la granița cu Ucraina, ministrul rus a spus că ”este un 

răspuns la acțiunile NATO. Noi vom continua să facem exerciții pentru încă două 

săptămâni”. La rândul său, șeful NATO a spus că ”desfășurarea de trupe este 

nejustificată, inexplicabilă și foarte îngrijorătoare”. 

Totodată, șeful diplomației europene și-a transmis îngrijorările legate de starea de 

sănătate a lui Aleksei Navalnîi, și le-a cerut autorităților ruse să-i permită să fie 

tratat de o echipă medicală ”profesionistă”. Acesta a transmis Kremlinului că ”este 

responsabil de sănătatea lui Aleksei. Vor fi trași la răspundere”. 

Astăzi, disidentul rus a fost transferat la spital, în urma unui apel al comunității 

internaționale. Aflat de mai multe săptămâni în greva foamei, starea sa de sănătate 

s-a degradat, în timp ce autoritățile ruse susțin că ”sănătatea sa este satisfăcătoare”. 

(Sursa: Euronews) 

 

 

 

 

https://www.biziday.ro/rusia-aleksei-navalnii-transferat-din-penitenciar-la-spital-dupa-ce-comunitatea-internationala-a-amenintat-cu-sanctiuni-in-cazul-in-care-starea-sa-de-sanatate-se-degradeaza-oficialii-rusi-sustin-c/
https://www.biziday.ro/rusia-aleksei-navalnii-transferat-din-penitenciar-la-spital-dupa-ce-comunitatea-internationala-a-amenintat-cu-sanctiuni-in-cazul-in-care-starea-sa-de-sanatate-se-degradeaza-oficialii-rusi-sustin-c/
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 Rusia. Aleksei Navalnîi, transferat din penitenciar la spital, după ce 

comunitatea internațională a amenințat cu sancțiuni în cazul în care starea sa 

de sănătate se degradează. Oficialii ruși susțin că starea lui este 

“satisfăcătoare”, dar apropiații săi spun că este critică. 

 “Nu știm ce s-a întâmplat cu el în weekend, pentru că avocații săi nu au voie să-l 

viziteze la sfârșit de săptămână. Sper să primim vești astăzi, dar mă tem că nu vor 

fi vești bune, deoarece starea sa este critică spre foarte gravă”, a declarat un 

apropiat al opozantului rus. 

Alexei Navalnîi este de trei săptămâni în greva foamei. A început să refuze 

mâncarea pe 31 martie, în semn de protest față de refuzul autorităților de a-i oferi 

îngrijiri medicale adecvate pentru durerile acute de picior și de spate. Serviciul rus 

de penitenciare (FSIN) a precizat că starea de sănătate a lui Navalnîi este 

“satisfăcătoare” și că acesta a acceptat să ia suplimente de vitamine. 

Sâmbătă, medicii personali ai lui Navalnîi au avertizat că starea liderului opoziției 

s-a înrăutățit considerabil, după ce a scăzut foarte mult în greutate și este în pericol 

de a intra în stop cardiac. 

Personalități de rang înalt din Franța, Germania și SUA au atras atenția că sunt 

“extrem de îngrijorați” de situația lui Navalnîi și au avertizat că Rusia va fi supusă 

unor sancțiuni suplimentare dacă starea de sănătate a criticului de la Kremlin se va 

deteriora în continuare și nu vor fi luate măsuri pentru protecția acestuia. 

Navalnîi, în vârstă de 44 de ani, a fost arestat în ianuarie, la întoarcerea în Rusia, 

după ce fusese tratat timp de cinci luni în Germania în urma otrăvirii. A fost 

condamnat de un tribunal din Moscova la doi ani și jumătate de închisoare. 

(Sursa: biziday.ro) 

Vladimir Putin a acceptat oferta lui Joe Biden: Participă la un summit internațional 

Preşedintele rus Vladimir Putin va participa joi prin videoconferinţă la summitul 

internaţional asupra climei propus de omologul său american Joe Biden, a anunţat 

luni Kremlinul, informează AFP. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vladimir-putin_192.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/joe-biden_4130.html
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"Vladimir Putin va prezenta abordarea Rusiei în contextul stabilirii unei ample 

cooperări internaţionale pentru depăşirea consecinţelor negative ale schimbărilor 

climatice", a declarat Preşedinţia rusă într-un comunicat. 

În total, 40 de lideri mondiali au fost invitaţi la această reuniune, ce se va desfăşura 

în perioada 22-23 aprilie şi care va marca reîntoarcerea Washingtonului în lupta 

împotriva schimbărilor climatice, după dezangajarea SUA în timpul preşedinţiei 

lui Donald Trump, scrie agerpres.ro. 

La sfârşitul lui martie, Joe Biden i-a invitat pe Vladimir Putin şi pe preşedintele 

chinez, Xi Jinping, să participe la summit. Liderul chinez nu a confirmat încă 

participarea sa. 

Răspunsul pozitiv al ruşilor intervine în plină escaladare a tensiunilor între Kremlin 

şi Occident, care se confruntă pe marginea mai multor dosare internaţionale, în 

special cu privire la Ucraina şi la opozantul rus plasat în detenţie Aleksei Navalnîi. 

Problemele climatice par a fi unul dintre ultimele domenii de posibilă cooperare 

între Moscova şi Washington, comentează France Presse. 

Potrivit mai multor oameni de ştiinţă, Siberia şi zona arctică rusă se numără printre 

regiunile cele mai expuse schimbărilor climatice. Ele au înregistrat în ultimii ani 

recorduri de căldură şi incendii gigantice. 

La începutul lui martie, Moscova şi Washingtonul a anunţat deja că au reînnoit 

cooperarea asupra climei cu noua administraţie americană. 

Reprezentantul Kremlinului în această problemă, Ruslan Edelgheriev, a discutat cu 

trimisul american pentru climă, fostul secretarul de stat John Kerry. Responsabilul 

rus a precizat că principalele domenii de cooperare cu Washingtonul vor fi 

protecţia Arcticii, precum şi cooperarea în sectorul forestier şi cel nuclear civil, 

într-un context de tranziţie energetică. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/donald-trump_2237.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/xi-jinping_2969.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/aleksei-navalnii_3486.html

